
Protokół Nr 47/18

z posiedzenia Komisji  Środowiska i Rozwoju Wsi z  25  kwietnia  2018 r. 

Posiedzenie  komisji  odbyło  się  w  sali   sesyjnej  Urzędu  Miejskiego  Trzcianki

w godzinie  od 13ºº   do godz. 15 ³º 

W posiedzeniu udział wzięli:

1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 
2) pan Krzysztof Czarnecki- Burmistrz Trzcianki,
3) pan Tadeusz Teterus- Starosta Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego,
4) pani Anna Bielejewska- Bugajewska- Starostwo Powiatowe Czarnków,
5) pani  Agata Michalska-  Starostwo Powiatowe Czarnków,
6) pani Joanna Żylińska - Starostwo Powiatowe Czarnków,
7) pan Włodzimierz Ignasiński – dyrektor  Biblioteki im.
8) pani Iwona Moraczyńska -Lilleeng- kierownik referatu Promocji, Kultury i 

Sportu Urzędu Miejskiego Trzcianki,
     10) pan Artur Powchowicz- kierownik referatu  Gospodarki Nieruchomościami 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska,
    11) pan Jacek Warnkowski- sołtys wsi Rychlik.

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 
Posiedzenie komisji otworzył Przewodniczący Komisji pan Wincenty Kilian witając 
wszystkich obecnych na posiedzeniu.

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji przypomniał porządek posiedzenia. Radni nie mieli uwag. 
 

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przedstawienie porządku posiedzenia.
3. Zatwierdzenie protokołu nr 45/18 z 19.03.2018 r.
4. Przygotowanie do Dożynek Powiatowo - Gminnych.
5. Wyjazd do Rychlika w celu dokonania wizji lokalnej.
6. Zakończenie posiedzenia.

Porządek posiedzenia przyjęto  przez aklamacje.
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Ad 3) Zatwierdzenie protokołów  nr 45/18 z 19.03.2018 r. 

Przewodniczący komisji  przypomniał  temat  protokołu 45/18 z  19.03.2018 r
czyli poprzedniego posiedzenia komisji. Poinformował, że protokół był dostępny w
Biurze Rady i nie wniesiono do niego żadnych uwag.
Protokół  nr  45/18  został  zatwierdzony  w  głosowaniu:  za-8,przeciw-  0,
wstrzymujących- 0.  

Ad 4) Przygotowanie do Dożynek Powiatowo – Gminnych.
Przewodniczący komisji przywitał wszystkich zaproszonych gości i członków

komisji. Poinformował, że ten punkt porządku posiedzenia dzielimy na dwie części
czyli sprawy merytoryczne omawiamy na komisji po czym proponowany jest wyjazd
do Rychlika celem dokonania wizji lokalnej.  Dalej dodał,  zostało przez starostwo
pozytywnie  odebrane  nasze  zaproszenie  na  organizację  Dożynek  Powiatowych  w
gminie  Trzcianka w sołectwie  Rychlik.  Dzisiaj  powołujemy osoby do organizacji
komitetu do spraw dożynek. Komitet zajmie się szczegółami tej imprezy Następnie
poprosił o zabranie głosu zebranych gości.

Pan  T.  Teterus-  Starosta  dodał,  ustalenia  poczynione  wcześniej  z  panem
Burmistrzem  Krzysztofem  Czarneckim  odnośnie  wspólnego  zorganizowania
Dożynek  powiatowo-gminnych  doszły  do  finału  ponieważ  spotkaliśmy  się  aby
porozmawiać i omówić sprawy organizacyjne. Miejscowość Rychlik jest znakomitym
miejscem do takich dożynek. Bardo się cieszy, że jest to finał kadencji samorządowej
roku  2014-2018  i  będzie  organizowany  wspólnie  z  panem  burmistrzem  i  gminą
Trzcianka  w  przepięknej  miejscowości  o  nazwie  Rychlik.  Dalej  dodał,  że  są  do
dyspozycji  od  strony  organizacyjnej  jak  i  finansowej,  co  państwo  ustalicie.
Chcielibyśmy aby nasi przedstawiciele powiatu byli w komitecie organizacyjnym by
wspólnie móc organizować tą wyjątkową ważną uroczystość.

Pan K. Czarnecki -Burmistrz Trzcianki dodał, że jest mu niezmiernie miło, że
możemy  takie  dożynki  w  naszej  gminie  przeprowadzić  ostatnie  były  w  2006  r.
w  Siedlisku.  Tutaj  z  panem  starostą  ustaliliśmy  pewne  poczynania  dotyczące
inwestycji   w  tamtym  terenie  podjęliśmy  także  w  momencie  kiedy  komitet  się
utworzy, zaczniemy dyskutować o tzw. rozstawieniu stoisk,  sceny i  miejsca gdzie
będą goście mogli przebywać, to prosiłbym aby te osoby z działu inwestycji, które są
odpowiedzialne  za  przygotowanie  tego  terenu  też  brały   udział  w  tej  komisji.
Dyrektorzy  podległych  placówek  na  pewno  będą  się  spotykać  i  będzie  to  też
wymagało  rozmów  dot.  zabezpieczeń  jak  i  rozstawienia  i  zabezpieczenia  całego
terenu. Dlatego proszę  aby z referatu Gospodarki Przestrzennej i Budowlanej była
osoba  ponieważ będzie  problem dot. zabezpieczenia energetycznego tej imprezy.
Jest tam skrzynka  energetyczna i  należy  zabezpieczyć doprowadzenie odpowiedniej
mocy prądu.

Przewodniczący  komisji  zaproponował  w  skład  komisji-  pana  Artura
Powchowicza-  kierownika  referatu.  Następnie  poprosił   do  składu  komisji  pana
Włodzimierza  Ignasińskiego –  pełniącego obowiązki  dyrektora Centrum kultury  i
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poprosił o zabranie  głosu.
Pan Wł. Ignasiński dodał,  nowa sytuacja, to jest osoba dyrektora, natomiast

Trzcianecki Dom Kultury a teraz Biblioteka jako jedna jednostka  od wielu wielu lat
zajmowała  się  przynajmniej  współorganizacją  Dożynek  gminnych  a  jak  były
powiatowe to  powiatowych.  W tym momencie  ta  instytucja  jest  również  do tego
powołana  dlatego  proponuje  rzeczywiście  jak  jest  możliwe  powołać  ten  komitet.
Prosiłby aby członkowie komitetu mieli ze sobą bezpośredni kontakt  dobrze byłoby
mieć  ten kontakt telefoniczny bo dzisiaj jest to nieodzowne aby  wynikające  sprawy,
na  bieżąco  mogli  przedyskutować.

Pan T. Teterus poinformował,  że ustalony jest  termin Dożynek na pierwszą
niedzielę września czyli 2 września br.

Radny M. Łuczak dodał, czy nie można by zorganizować dożynek w sobotę.
Rolnicy chcą się bawić a nie 10 godzina i do domu. 

Przewodniczący komisji dodał, że zwyczajowo były organizowane  w sobotę
przed dożynkami   powiatowymi  aby  można było  na  powiatowych dożynkach się
zaprezentować. Są to dożynki powiatowo-gminne i tu decyduje starosta też.

Pan T. Teterus- Starosta dodał, zostało to przyjęte zwyczajowo i musiałby to
skonsultować.

Pani  A. Michalska na zapytanie pana K. Czarneckiego Burmistrza Trzcianki
jak przypadają dożynki wojewódzkie - odpowiedziała, że zawsze w ostatnią niedzielę
sierpnia.

Dalej  w wyniku dyskusji  ustalono,  że  data  1 września  nie  może być z  uwagi na
rocznice wybuchu wojny oraz mogą  jakieś media ocenić nam bardzo źle,  jest to
bardzo wątpliwa rzecz.
Padły też propozycje aby dożynki zorganizować tydzień później.
Stwierdzono też,  że 2 września  w Rychliku jest  też tzw. „Święto konia” i  to jest
wpisane  w kalendarz  imprez  od dawna  i  jak  będą  dożynki  to  w Rychliku będą
równocześnie dwie duże imprezy.
Padła propozycja aby  sprawę daty dożynek rozstrzygnąć w ciągu kilku dni między
starostą a burmistrzem.

Pan T. Teterus- Starosta  dodał,w życiu można wszystko pozmieniać a jeśli on
funkcjonuje w obiegu publicznym od wielu wielu lat i to jest przyjęte wielokrotnie i
w każdej gminie i  wszelkie informacje do poszczególnych gmin  już poszły czyli
gminy  wszystkie  wiedzą,  że  2  września  są   dożynki  powiatowe  i  tak  mają
dostosować swoje dożynki aby  zmieścić się w terminach. Jeśli są uroczystości wokół
dożynkowe,  to  było  by  niepoważne  traktowanie  partnera  i  zmienianie  terminu
dożynek, dlatego by prosił aby uszanować termin 2 września. 

Pan  J. Warnkowski- sołtys wsi Rychlik dodał, zawody konne zaczynają się od
godz. 9 rano, koniec przewidują na godz. 17 czyli jak będą te wszystkie samochody
z przyczepą jechać na zawody to nie będzie problemu. Lekki problem będzie jak
będą wracać.  Można dogadać  się  z  panem Piotrem aby skierować te  pojazdy  na
Smolarnię. Na zapytanie pana Wł. Ignasińskiego kiedy były zaplanowane te zawody

3



– wyjaśnił, że były zaplanowane jeszcze w grudniu i jest to region północnej części
Polski  czyli  cztery województwa przyjeżdżają.  Tu chodzi o bezpieczeństwo i  jest
obawa o konie aby nie wypłoszyły się.

Pan  Wł.  Ignasiński  dodał,  trzeba  znaleźć  w  tej  sprawie  w ciągu  kilku  dni
rozwiązanie. Po pierwsze co z tym 1 września na ile on będzie bardzo przeszkadzał,
po drugie na ile istnieje konflikt interesu przy dwóch imprezach dużych i jest pytanie
do starosty na ile jest możliwość zmiany terminu a dzisiaj tego nie rozstrzygniemy.

Przewodniczący komisji dodał, ten termin dożynek  jaki został otwarty, jeśli
będzie możliwość przesunięcia  o tydzień, to będzie zgoda nasza, a jeśli nie, to  data 2
września.  Dalej  dodał  aby  termin  dożynek  został  ustalony  pomiędzy  starostą  a
burmistrzem w ciągu tygodnia. 

Następnie wspólnie ustalono skład komitetu organizacyjnego dożynek powiatowo-
gminnych: 

Skład zespołu organizacyjnego Dożynek  Powiatowo – Gminnych w Rychliku:
1) Wincenty Kilian- przewodniczący Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi Rady 

Miejskiej Trzcianki,
2) Jadwiga Durejko – wiceprzewodnicząca Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi 

Rady Miejskiej Trzcianki,
3) Anna Bielejewska- Bugajewska- Starostwo Powiatowe Czarnków,
4) Agata Michalska-  Starostwo Powiatowe Czarnków,
5) Joanna Żylińska - Starostwo Powiatowe Czarnków,
6) Włodzimierz Ignasiński – dyrektor  Biblioteki im.
7) Iwona Moraczyńska -Lilleeng- kierownik referatu Promocji, Kultury i Sportu 

Urzędu Miejskiego Trzcianki,
8) Artur Powchowicz- kierownik referatu  Gospodarki Nieruchomościami 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska,
9) Jacek Warnkowski- sołtys wsi Rychlik,
10) Roman Zozula – insp. referatu Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury 

Komunalnej Urzędu Miejskiego Trzcianki,
11) Mariusz Rozpłoch – komendant Straży Miejskiej Trzcianki,
12) Ireneusz Łukaszewski - OSP Siedlisko

Pan  Wł.  Ignasiński  dodał,  że  należy  ustalić  pierwsze  spotkanie  Komitetu
organizacyjnego.
Ustalono pierwsze spotkanie  na dzień 8 maja 2018 r. ( wtorek)  na godz. 11:00 w
Bibliotece.

Przewodniczący komisji zaproponował do składu  komitetu „Konkursu
Piękna  Wieś”   pana:  Zygmunta  Czarnego,  Józefa  Łastowskiego  oraz  Adriana
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Hałuszkę ( zaproponowana kandydatura  przez J. Durejko).
Ostatecznie  ustalono,  że  skład  zostanie  potwierdzony  na  następnym  posiedzeniu
Komisji.

Przewodniczący  komisji  poinformował,  wpłynęło  pismo  od  kierownika
referatu  Gospodarki  Nieruchomościami,  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska   pana
Artura Powchowicza w związku z prośbą Prezydenta Miasta Piły o wskazanie dwóch
osób,  które  będą reprezentowały   gminę Trzcianka w nowo powstającym zespole
pomocniczym Rady Społecznej ds. Ochrony Zwierząt.

Pan A. Powchowicz poinformował, że  przybliży, dlaczego taka rada powstała,
otóż  stowarzyszenia  różnego  rodzaju  ekologiczne  zaczęły  zgłaszać  pretensje  do
schroniska  w  Pile.  Były  przeprowadzane  kontrole  przez  pracowników  gmin,  te
kontrole żadnych uchybień nie stwierdziły. Teraz pojawiają się zarzuty w mediach, że
skoro tak  zainteresowane gminy kontrolują, to tak kontrolują aby było dobrze stąd
pojawił się zarzut aby powołać taką społeczną radę nie z pracowników Urzędu tylko
ludzi  z zewnątrz co uwiarygodni ich działania, że to jest obiektywne a nie stronnicze.
Stąd prośba aby tacy przedstawiciele  zostali  wyłonieni.  Rolą będzie  aby dokonać
kontroli schroniska a jak będą jakieś zapytania wątpliwości, to wówczas prowadzący
schronisko zwróci się do rady o opinię. Będzie to taka rola doradcza i kontrolna.

Komisja wyłoniła ze swoich członków, dwóch kandydatów do składu : pana
Wincentego Kiliana i  pana  Andrzeja Moszyńskiego.

Ad 5) Wyjazd do Rychlika w celu dokonania wizji lokalnej.
Na  zakończenie  udano  się  do  Rychlika  aby  dokonać  wstępnych  ustaleń  dot.
organizacji  dożynek,  lokalizacji  sceny,  stanowisk  parkingowych,  stanowisk
gastronomicznych oraz  lokalizacji gości. 

Ad 6)  Zamknięcie posiedzenia.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Komisji podziękował
wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 

   Protokolant                                                      Przewodniczący Komisji 

       Danuta Komarnicka                                                     Wincenty Kilian

5


